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КОНФИСКОВАНЫЙ ДОМ БЫВШЕГО ВИЦЕ-МЭРА 

ВЛАДИМИРА ТИТКА ВЫСТАВЛЕН НА ПРОДАЖУ

Его хотят продать за 250 тысяч долларов США.

На сайте газеты «Из рук в руки»  по-
явилось объявление о продаже элит-
ного дома по ул. Загородное шоссе в 
Могилёве. 

Дом кирпичный, двухуровневый, 
крыша из металлочерепицы, имеет 6 
комнат и общую площадь 320 кв.м. В 
доме центральная канализация, газ и 
водопровод. Он находится на участке в 
15 соток, на котором также размещает-
ся гараж и баня. Процент готовности 
коттеджа состовляет 80%.

18 сентября 2012 года бывший за-
меститель председателя Могилёвского 
горисполкома Владимир Титок был 
приговорён к трём годам лишения 
свободы с конфискацией имущества за 
превышение власти и хищение.

В городе он курировал строитель-
ную отрасль и землеустройство. Вос-
пользовавшись своим служебным по-
ложением он провернул земельную 
афёру и выделил земельный участок 
в престижном районе города на под-

ставное лицо. По имеющейся инфор-
мации женщине, с которой проживал.

Чтобы минимизировать затраты на 
строительство дома он воспользовался 
услугами директора ОАО «Промжил-
строй» Леонида Болденко, который без 
заключения договора и оплаты предо-
ставлял ему спецтехнику, грузовой ав-
тотранспорт, стройматериалы, а также 
направлял на объект рабочих. 

В результате Леонид Болденко по-
лучил аналогичный приговор, только 
с отсрочкой его исполнения на 2 года.

Примечательно то, что бил-борды 
с Леонидом Болденко по поводу полу-
чения им премии могилёвского гори-
сполкома «Человек года» висели после 
вынесения ему приговора более года. 

Несмотря на свой пенсионный воз-
раст с ним был перезаключён трудовой 
контракт и он ещё около года руково-
дил  «Промжилстроем». По имеющей-
ся информации женщина, с которой 
проживал Владимир Титок, работала 

в экономическом отделе ОАО «Пром-
жилстрой», а её мать работает в Коми-
тете госконтроля по Могилёвской об-
ласти. Неудивительно, что благодаря 
своим связям появилась возможность 
организовать подобного рода афёру.

Сам же Владимир Титок отсидел в 
тюрьме всего год, после чего вышел на 
свободу в связи с объявленной прези-
дентом амнистией.  Находясь в одной 
камере с лидером Объединённой Граж-
данской партии Анатолием Лебедькой 
он сказалае ему, что сидит за украден-
ную машину песка.

Могилевчане шутят, что быший чи-
новник начал воровать не по статусу, 
за что и поплотился. Конечная цена 
дома с внутренней отделкой может 
составить около 320 тысяч долларов.  
Цена также свидетельствует об уровне 
коррупции среди могилёвских чинов-
ников. Однако если не зарываться, то 
можно чувствовать себя в этой системе 
относительно спокойно. 

15 студзеня грамадскае 
аб'яднанне "Таварыства бела-
рускай мовы імя Францішка 
Скарыны" (ТБМ) правяло 
ў Магілёўскім дзяржаўным 
універсітэце імя Аркадзя Ку-
ляшова 13-я інтэлектуальныя 
спаборніцтвы "Беларускае 
пяціборства". У іх узялі ўдзел 
19 школьнікаў 8—11-х класаў. 
Ім прапанавалі заданні па пяці 
школьных прадметах — ма-
тэматыцы, прыродазнаўстве, 
гісторыі, беларускай 
літаратуры і беларускай мове.

Акрамя Ангеліны 
Жыркевіч прызавыя месцы 
дасталіся дзевяцікласніку 
магілёўскай гімназіі № 1 Але-
сю Баравікову і вучаніцы школы № 21 Бабруйска Дар'і 
Кураксе. Жыркевіч атрымала грашовы прыз у 350 тысяч 
рублёў. Прызёрам турніру былі таксама ўручаны дыпломы 
і кнігі. Узнагароджанне прайшло 17 лютага ў Магілёўскім 
дзяржуніверсітэце.

"Мы гэтыя спаборніцтвы праводзім не столькі з мэ-
тай пазмагацца, колькі з адукацыйнымі мэтамі. Сёлета мы 
выкарыстоўвалі магчымасць, каб давесці да ведама вучняў 
звесткі пра некаторыя гістарычныя падзеі, якія яны павінны 
ведаць, але не ведаюць", — паведаміў “Нашаму Магілёву” 
ініцыятар турніру, член ТБМ Міхась Булавацкі.

Ён сказаў, што па гісторыі былі пытанні пра юбілейныя 
даты — пра 75-годдзе ўз'яднання Заходняй Беларусі з БССР, 
500-годдзе бітвы пад Оршай і 25-годдзе ўсталявання памят-
нага крыжа на месцы масавых сталінскіх расстрэлаў па пра-
спекце Дзімітрава ў Магілёве.

"Як мы і чакалі, пра аб'яднанне Беларусі ніводны з 19 не 
адказаў. Усе сказалі, што 17 верасня пачалася Другая сусвет-
ная вайна. Пра перамогу над маскоўскім войскам пад Ор-
шай ведаў толькі адзін чалавек — Алесь Баравікоў. А пра 
крыж людзі не ведалі, але здагадваліся: калі стаіць крыж, то 
гэта звязана з нейкімі расстрэламі", — адзначыў Булавацкі.

Паводле яго слоў, добрыя вынікі ўдзельнікі "Беларускага 
пяціборства" паказваюць рэдка. "Самая вялікая колькасць 
балаў, якую мог бы набраць пераможца, — 300. Мы раду-
емся, калі пераможца набірае больш за 100. Сёлета першае 
месца заняў той, хто набраў 130 балаў",— сказаў ініцыятар 
інтэлектуальнага спаборніцтва.

"Вынікі не вельмі высокія, але мы высокіх і не чакалі. Па 
беларускай мове больш высокія вынікі, чым летась. Маг-
чыма, гэты выпадковасць, але выпадковасць прыемная", — 
адзначыў Міхась Булавацкі.

У МАГіЛёВЕ АБВЕШчАНЫ ПЕРАМОЖЦЫ іНТЭЛЕКТУАЛьНЫх 

СПАБОРНіЦТВАў ДЛя ШКОЛьНіКАў «БЕЛАРУСКАЕ ПяЦіБОРСТВА»

Навучэнка бабруйскай гімназіі № 3 Ангеліна Жыркевіч другі год запар стала пераможцай інтэлектуальных 
спаборніцтваў для школьнікаў «Беларускае пяціборства», якое прайшло ў Магілёве.

ПРЫВАТНЫя ВЫДАВЕЦТВЫ ВЫДАюЦь БОЛьШ БЕЛАРУСКАМОўНЫх 

КНіГ, чЫМ ДзяРЖАўНЫя

Праг эта паведаміў галоўны рэдактар часопіса «Arche» Валеры Булгакаў на сустрэчы, якая адбылася з магілёўцамі ў 
грамадскім цэнтры “Кола” 13 лютага.

Булгакаў кажа, што паводле звестак 
намесніцы міністра інфармацыіі Ліліі 
Ананіч ў 2013 годзе пры падтрымцы 
дзяржавы было выдадзена ўсяго 226 
беларускамоўных кніжак. Бюджэт на іх 
выданне склаў 2 мільёны долараў ЗША.

Усяго ж, штогод з’яўляецца каля 
600-700 новых беларускамоўных кніг. 
Такім чынам атрымліваецца, што не-
залежныя выдавецтвы больш актыўна 

бяруцца за выданне кніг, якія пішуцца 
на беларускай мове.

Гісторык Анатоль Сідарэвіч 
адзначыў, што рэжым Лукашэнкі, 
праз сваю цэнзуру і забарону друку 
тых, ці іншых аўтараў і кніг, паспрыяў 
развіццю прыватнага кнігадрукарства.

 Валеры Булгакаў таксама паведаміў, 
што цікавасць да беларускай мовы 
ёсць і сярод замежнікаў. Не так даўно 

ў Нямеччыне за бюджэтныя сродкі 
быў выдадзены Нямецка-беларускі 
эканамічны слоўнік.

 Сапраўдным беларускамоўным 
бесцэлерам стала кніга пісаная па-
беларуску “Рускі Вавілон”, у якой раз-
глядаюцца прычыны фарміравання 
трох незалежных дзяржаў Беларусі, 
Расіі і Ўкраіны.

 

Адзін з артыкулаў 
«Магілёўскі чыноўнік не 
пускаў на прыём жанчыну 
з дзіцём», які быў размеш-
чаны на сайце газеты «НАШ 
Магілёў», нарабіў шмат 
шуму ў Магілёўскім аблвы-
канкаме.

«Губернатар» вобласці 
Пётр Руднік з гэтай нагоды 
ўчыніў разнос усім сваім 
падначаленым за тое, што 
з’явіўся такі артыкул, бо 
пра яго дазналіся ў самім 
Мінску.

У гарачцы ён загадаў 
«сцерці ў парашок пісак», 
якія працуюць ў нашай га-
зеце.

Дарагія Пётр Міхайлавіч 
і Уладзімір Аляксеевіч! Не 
забывайце, што вы на служ-
бе ў народа, працуйце сум-
ленна і самааддана. Не забы-
вайцеся на чалавечнасць і 
пра вас нашая газета напіша 
толькі самыя доббрыя і цё-
плыя словы. 
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ПО НОВОМУ зАКОНУ «О ВОЕННОМ ПОЛОЖЕНИИ» В БЕЛОРУСОВ БУ-

ДУТ СТРЕЛяТь НА ПОРАЖЕНИЕ

В случае принятия нового варианта закона «О военном положении» с поправками Лукашенко силовики смогут при-
менять против граждан оружие совершенно безнаказанно.

Выдвинутый по 
инициативе Лукашен-
ко проект «О внесении 
изменений и допол-
нений в Закон РБ «О 
военном положении» 
«палата представите-
лей» рассматривает с 
декабря 2013 года. Од-
нако на сайте «законо-

дателей» этого законопроекта нет, пишет «Салідарнасць». 
Так, новая редакция статьи 18 «Применение оружия, бо-

евой и специальной техники…» гласит:«Военнослужащие и 
сотрудники военизированных организаций… не несут от-
ветственности за вред, причиненный в связи с… примене-
нием (использованием) оружия в предусмотренных насто-
ящим Законом и иными законодательными актами случаях, 
если… он действовал в условиях обоснованного професси-
онального риска или крайней необходимости». 

Журналисты поинтересовались у эксперта, какие риски 
для простых граждан несет новая редакция закона и чем 
вызвано его редактирование. 

– Простое сравнение прежнего текста и варианта с по-
правками уже говорит о многом, – отмечает координатор 

кампании «За альтернативную гражданскую службу», ак-
тивист «Говори правду» Михаил Пашкевич. – В парламенте 
закон находится с 9 декабря 2013 года. Мы наткнулись на 
него случайно, когда искали проект закона об альтернатив-
ной гражданской службе. О многом говорит и тот факт, что 
на сайте Палаты представителей Национального собрания 
закона нет. 

По словам эксперта, если дополненный вариант закона 
одобрят, в случае введения военного положения силовики 
получают полный карт-бланш на любые действия. 

– Если учесть, что проект был внесен в середине декабря 
и по инициативе Лукашенко, то аналогии с Украиной на-
лицо, – продолжает Михаил Пашкевич. – В случае утверж-
дения поправок белорусы станут заложниками всевластия 
силовиков. 

По мнению эксперта сейчас «палата представителей» 
создает «дымовую завесу», рассматривая закон «О погребе-
нии и похоронном деле», чтобы потом «под шумок» протол-
кнуть новую редакцию закона о военном положении. 

– «Парламентарии» рассматривают «погребальный за-
кон» уже месяц, обсуждают его, тянут время. А потом «под 
шумок» примут новую редакцию закона о военном положе-
нии и окончательно похоронят остатки демократии в стра-
не, – подытожил Пашкевич.

яНУКОВИч ПОДПИСАЛ СОГЛАШЕНИЕ ПО УРЕГУЛИРОВАНИю КРИзИСА 

В УКРАИНЕ

ИА «УНІАН»

В Администрации Президента Украины подписано Со-
глашение по урегулированию кризиса в Украине.

Соглашение подписали Президент Украины Виктор 
Янукович, лидер Политсовета «Батькивщины» Арсений 
Яценюк, лидер партии «УДАР» Виталий Кличко и лидер ВО 
«Свобода» Олег Тягнибок.

Главы МИД Германии и Польши Франк-Вальтер Штайн-
майер и Радослав Сикорский, а также руководитель Депар-
тамента континентальной Европы МИД Франции Эрик 
Фурнье засвидетельствовали подписание соглашения.

В то же время, российский омбудсмен Владимир Лукин 
не присутствовал на церемонии.

В АП на церемонии подписания присутствовали пред-
седатель Верховной Рады Украины Владимир Рыбак, гла-
ва МИД Леонид Кожара, глава АП Андрей Клюев и послы 
стран ЕС.

Перед началом подписания по предложению Тягнибока 
все минутой молчания почтили память погибших во время 
противостояния.

В то же время, деталей Соглашения не сообщают.

Президент и лидеры оппозиции подписали Соглашение по урегулированию кризиса в стране.

МАГіЛёўСКі чЫНОўНіК НЕ ПУСКАў НА ПРЫёМ ЖАНчЫНУ з ДзіЦёМ

Адметна тое, што гэта быў першы 
прыём грамадзян першым намеснікам 
старшыні Магілёўскага аблвыканка-
ма Уладзімірам Кісялёвым. Ён быў 
прызначаны на сваю пасаду 23 студ-
зеня 2014 года прэзідэнтам Аляксан-
драм Лукашэнка. Раней ён узначальваў 
Касцюковіцкі райвыканкам.

Маці-адзіночка Ірына Ільінская 
прыйшла на прыём да прадстаўніка 
ўлады, каб той дапамог ёй у захаванні 
пакоя ў інтэрнаце Будаўнічага трэ-
ста №12 па вуліцы Будаўнікоў, што ў 
Магілёве. Адкуль жанчыну, пасля 14 
год пражывання, вырашыла выселіць 
камендантка інтэрната.

“Чыноўнік выслухаў мяне і 
прапанаваў, каб я ехала працаваць да-
яркай у вёску. Нібы і дом дадуць і пра-
ца будзе. Адным словам паздзекваўся 
з мяне і з маёй праблемы. Як я на за-
робак даяркі здолею пракарміць і пад-
няць на ногі двух дзетак?”, - абураецца 
Ірына Ільінская.

У Ленінскім райвыканкаме жанчы-
ну нават і слухаць не сталі, сказалі, што 
няма для яе і ложка- месца. У гарвы-
канкаме ёй прапанавалі аддаць дзіця 
ў сад і тэрмінова працаўладкавацца 
ў “Арму”, каб там ёй далі пакой у 
інтэрнаце.

“Я пазваніла ў “Арму”. Яны 
пагадзіліся ўзяць мяне на працу, ад-
нак, маглі прадаставіць мне толькі 
ложка-месца ў інтэрнаце. А як мне 
там жыць з двума дзецьмі? Гэта нерэ-
альна. Сказалі, што пакой ў інтэрнаце 

могуць выдаць 
толькі тады, калі 
я прапрацую ў 
іх арганізацыі 
не менш чым  
паўгады”, - гаво-
рыць Ірына.

Тым часам 
судовае пасяд-
жэнне з наго-
ды высялення 
Ірыны Ільінскай 
з інтэрната 
з двума яе 
непаўнагадовымі 
дзецьмі сямі і двух 
з паловай гадоў адбудзецца 12 сакавіка.

“Мяне вырашыла выселіць 
з інтэрната камендантка, якая 
з’яўляецца маці дырэктара будаўнічага 
трэста №12 Дзмітрыя Марозава. Яна 
наводзіць тут свае парадкі і сказала 
мне, што я тут не буду жыць ні пры 
якім раскладзе. Я не працавала раней ў 
гэтым трэсце, аднак мела хадайніцтва 
на пражыванне ў інтэрнаце ад іншай 
арганізацыі. Зараз я знаходжуся ў дэ-
крэтным адпачынку. Даваць хабар і 
насіць у пакетах падарункі каб застац-
ца жыць у інтэрнаце я не магу – у мяне 
проста няма на гэта сродкаў”, - гаво-
рыць жанчына.

Ірына кажа, што яна ў роспачы і не 
ведае, што ёй рабіць.

Дапамагчы жанчыне бараніць свае 
правы ўзяліся ў незалежным прафсаю-
зе Радыёэлектроннай прамысловасці, 

аднак і там кажуць, што шанцаў заха-
ваць за ёй пакой мала – новы Жыллё-
вы кодэкс і закон аб інтэрнатах зняў 
ільготы на пражыванне ў інтэрнатах 
нават з маці-адзіночак.

Гэты выпадак сведчыць пра тое, 
што беларуская дзяржава становіцца 
ўсё менш гуманнай да праблем про-
стых людзей, якія апынуліся ў цяжкіх 
жыццёвых сітуацыях. 

Магілёўскаму ж чыноўніку Кісялову 
варта памятаць пра чалавечнасць і чу-
ласць да людзей. Горад жывець іншым 
жыццём, чым мястэчка і  яму ўласціва 
гарадская культура, якая спалучаецца 
з павагай да простага свабоднага ча-
лавека. Не трэба крычэць на тых, хто 
прыйшоў па дапамогу і прапаноўваць 
пакінуць «багаж» у выглядзі дзіця ў 
калідоры, тым больш, калі гэта маці-
адзіночка. Гэта выходзіць за чалавечае 
паразуменне.  

МЯСцОВЫЯ НАВІНЫ

Ён прапанаваў пакінуць спяшчага на руках дзіця ў калідоры. Сітуацыя вырашылася толькі тады, калі ўзбуджаныя 
такім нахабствам грамадзяне ўзнялі ў калідоры аблвыканкама гул.

ОДИОзНЫЙ ИДЕОЛОГ РАИСА ШУГОЛЕЕВА УВОЛЕНА С РАБОТЫ

Как сообщает «источник» замести-
тель председателя райисполкома хорошо 
«наследила» во время своей работы и те-
перь бездельничает сидя дома.

Раиса Шуголеева «прославилась» на 
весь город тем, что уволила своего води-
теля за то, что он не подъехал забирать её 
на работу на служебной машине к подъ-
езду дома №102Б по улице Гришина.

Ей пришлось пройти лишних 20 ме-
тров в новых туфлях, что вызвало её не-
довольство. 

Новый неопытный водитель и не по-
дозревал, что чиновница уволит его за 
такую оплошность. 

Раиса Шугалеева также известна тем, 
что в силу своих полномочий участвова-
ла не в одной «элегантной» победе прези-
дента, а также провластных кандидатов в 
депутаты, что в конечном счёте никак не 
повлияло на сохранение за ней рабочего 
места.

Эту информацию подтвердили в администрации Ленинского района Могилёва.
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Мы ні перад кім не ставім задачу 
здымацца. Калі ідзеш да выбаршчыкаў 
і прэзентуеш сваю праграму, сваё ба-
чанне, што можна зрабіць, калі станеш 
дэпутатам мясцовага Савета, то нель-
га ашукваць выбаршчыка і здымацца 
на нейкім этапе. Натуральна, выбараў 
у Беларусі няма, і кандыдаты будуць 
пра гэта гаварыць адкрыта", — сказаў 
апазіцыйны палітык на адкрыцці ў 
абласным цэнтры школы  "Народ-
най праграмы" для прэтэндэнтаў на 
дэпутацкія мандаты. 

Паводле яго слоў, галоўная задача 
будучых кандыдатаў ад руху  — атры-
маць падтрымку людзей. "Не абавяз-
кова, што гэта будзе належным чынам 
адлюстравана ў пратаколах, але пад-
трымка застанецца з тым, хто вылуча-
ецца, і пасля выбарчай кампаніі. Яны 
могуць стаць прадстаўнікамі і лідарамі 
мясцовай грамадскасці і далей праца-
ваць з людзьмі. Без такой працы немаг-
чыма для апазіцыі атрымаць падтрым-
ку людзей", — упэўнены Губарэвіч. 

Рух  "За Свабоду" сёння пачаў 
цыкл навучальных семінараў для 
прэтэндэнтаў на дэпутацкія манда-
ты. На працягу двух дзён у межах так 
званай  школы "Народнай праграмы" 
перад кандыдатамі будуць выступаць 
палітыкі, эканамісты і грамадскія дзе-

ячы, якія раскрыюць восем асноўных 
тэм  "Народнай праграмы", раней рас-
працаванай рухам "За Свабоду". Сярод 
іх: рэформа беларускай школы, абаро-
на інтарэсаў людзей пры будаўніцтве 
шкодных прадпрыемстваў, эканомія 
энергіі і грошай у жылых дамах, права 
людзей на зямлю і адраджэнне вёскі, 
павышэнне якасці жыллёва-камуналь-
ных паслуг, выбарнасць кіраўнікоў 
мясцовай выканаўчай улады. 

Семінары да пачатку сакавіка прой-
дуць ва ўсіх абласных цэнтрах Беларусі 

і Мінску. 
Паводле Губарэвіча, ад руху  "За 

Свабоду" падалі заявы на рэгістрацыю 
ў якасці кандыдатаў у дэпутаты пры-
кладна 85 чалавек. На Магілёўшчыне 
такіх толькі пяцёра — жыхары 
Магілёва і Горак. "Я ведаю, што шмат 
людзей на папярэднім этапе заяўлялі 
пра гатоўнасць удзелу ў выбарах, але ў 
далейшым, часта з-за націску па месцы 
працы або вучобы, адмаўляюцца ад гэ-
тага", — сказаў апазіцыйны палітык.

РУх «зА СВАБОДУ» НЕ БУДзЕ зДЫМАЦь з МяСЦОВЫх ВЫБАРАў 

СВАіх КАНДЫДАТАў У ДЭПУТАТЫ

Кандыдаты ў дэпутаты ад руху «За Свабоду» не будуць здымацца з мясцовых выбараў, заявіў 14 
лютага ў Магілёве намеснік лідара руху Юрась Губарэвіч. 

"Мэта выдання — даць як мага больш аб'ектыўнай 
інфармацыі нашаму грамадству, паколькі мы ведаем, як 
нашы афіцыйныя СМІ тлумачаць тое, што адбываецца на 
Захадзе, і ў Еўрасаюзе ў прыватнасці", — заявіў эксперт па 
міжнародных пытаннях член руху "За Свабоду" Андрэй 
Фёдараў. 

Паводле яго, сёння ў кожным абласным горадзе Беларусі 
ёсць еўрапейскія клубы, і бюлетэнь стаў своеасаблівым пра-
цягам іх дзейнасці. Цяперашні выпуск прысвечаны 10-год-
дзю членства Літвы і Польшчы ў Еўрасаюзе. 

На старонках выдання вялікае месца займаюць тэмы, 
якія датычацца эканомікі, бо, як адзначыў Фёдараў, для 

беларускага грамадства найболей прыцягальным факта-
рам з'яўляецца менавіта эканамічны складальнік жыц-
ця еўрапейскіх краін. Хоць менавіта палітычная сістэма 
з'яўляецца асновай еўрапейскага эканамічнага прарыву, 
адзначыў эксперт. 

Бюлетэнь выйшаў накладам 299 асобнікаў, а трэба сотні 
тысяч, каб кожны чалавек, які цікавіцца гэтай тэматыкай, 
мог пазнаёміцца з тым, што адбываецца ў краінах Еўропы, 
гаворыць Фёдараў. 

Паводле яго, "Бюлетэнь еўраклубаў" пакуль не будзе пе-
рыядычным выданнем.

У МАГіЛёВЕ АДБЫЛАСя ПРЭзЕНТАЦЫя ДРУКАВАНАГА ВЫДАННя «Бю-

ЛЕТЭНь ЕўРАКЛУБАў» 

У Магілёве 14 лютага прадстаўнікі руху «За Свабоду» прэзентавалі першы выпуск «Бюлетэня еўраклубаў». 

Станіслаў Дубовік

24 снежня супрацоўнікі міліцыі абвінавацілі Касцова 
ў парушэнні парадку арганізацыі і правядзення масавых 
мерапрыемстваў, палічыўшы яго стваральнікам групы 
"Стоп-падатак". У дачыненні да маладога чалавека склалі 
пратакол на падставе ч. 1 арт. 23.34 КоАП, забралі ў яго 
ноўтбук. 26 снежня Касцоў быў выкліканы ў Кастрычніцкі 
РАУС Магілёва для вывучэння яго перапіскі ў сацсетцы. З 
міліцыі Касцова даставілі ў суд, які прыняў рашэнне пака-
раць яго трыма суткамі арышту. Пасля актывіст абскардзіў 
рашэнне суда першай інстанцыі ў Магілёўскім аблсудзе, 
які па фармальных акалічнасцях адмяніў пастанову суддзі 
Кастрычніцкага раёна Алены Селядцовай і накіраваў спра-
ву на новы разгляд.

"У пратаколе судовага пасяджэння было сказана, што 
справа спынена, а ў пастанове было напісана "на трое су-
так арышту". З-за гэтага неадпаведнасць. Акрамя таго, у ма-
тэрыялах справы, калі Касцоў у першы раз з імі знаёміўся, 
ніякага судовага пратакола не было. Таму важна, каб ён 
азнаёміўся з пратаколам судовага пасяджэння, па якім яго 
арыштавалі на трое сутак", — паведаміў “Нашаму Магілёву” 
праваабаронца Барыс Бухель.

Адразу пасля 
пачатку судовага 
пасяджэння Антон 
Касцоў хадайнічаў 
пра яго перанос, 
паколькі, паводле 
яго сцвярджэння, 
ён хварэў і не паспеў падрыхтавацца да суда. Таксама ад-
казчык паведаміў, што найбліжэйшымі днямі яго не будзе 
ў Магілёве, і прасіў прызначыць пасяджэнне на 21 люта-
га. Акрамя таго, Касцоў заявіў пра жаданне азнаёміцца з 
матэрыяламі справы, у тым ліку з пратаколам папярэдняга 
судовага пасяджэння ў Кастрычніцкім судзе, вынікам якога 
стаў яго адміністрацыйны арышт.

Суддзя Вольга Зарачнюк задаволіла хадайніцтва Касцо-
ва і перанесла пасяджэнне на 21 лютага. Таксама адказчык 
азнаёміўся з матэрыяламі справы.

Адзначым, што ў Магілёве 20 снежня 2013 года ў акцыі 
"Стоп-падатак" супраць увядзення новага транспартнага 
падатку ўзялі ўдзел усяго некалькі аўтамабіляў, 27 снежня 
— толькі адзін.

У МАГіЛёВЕ СУД ПАчАў НОВЫ РАзГЛяД СПРАВЫ ўДзЕЛьНіКА ГРУПЫ 

«СТОП-ПАДАТАК» У САЦЫяЛьНАЙ СЕТЦЫ «УКАНТАКЦЕ»

Яўген Калмач

Кастрычніцкі суд Магілёва 17 лютага пачаў новы разгляд справы 
ўдзельніка групы «Стоп-падатак» у сацыяльнай сетцы «УКан-
такце» Антона Касцова, які адбыў трое сутак арышту нібыта за 
арганізацыю 20 снежня ў Магілёве пратэстнай акцыі супраць увяд-
зення пошліны на аўтамабілі.

МАГіЛёў чАКАЕ ВяЛіКі РАМОНТ

Пра гэта паведамілі ў 
Магілёўскім гарвыканкаме. 

Рамонтныя працы будуць 
праводзіцца на адрэзку ад 
Савецкай плошчы да вуліцы 
Бялінскага. Каштарыс праек-
та складае амаль 5,2 мільёны 
долараў ЗША, Будаўнічыя 
працы плануюць скончыць 
праз 16 месяцаў.

На дадзены момант па-
дрыхтавана праектна-кашта-
рысавая дакументацыя, якая 
да пачатку сакавіка павінна 
прайсці экспертызу. 

Старшыня Магілёўскага гарвы-
канкама Ўладзімір Цумараў даў дару-
чэнне, на складанне часовай схемы 
руху транспартных патокаў. Поўнае 
перакрыццё вуліцы Першамайскай не 
плануецца - для замены асфальтавага 
пакрыцця палосы руху будуць пера-
крывацца паэтапна.

Трэба адзначыць, што акра-
мя капітальнага рамонту вуліцы 
Першамайскай плануецца другі 
этап капітальнага рамонту вуліцы 
Піянерскай. На дадзены момант ідзе 
капітальны рамонт Шмідтаўскага ма-
ста праз Днепр і вырашаецца пытан-
не з будаўніцтвам новага маста праз 
Днепр у раёне Пушкінскага праспек-
та. Архіерэйскі вал чакае пашырэнне 

праезнай часткі дарогі, знос 
пешаходнага маста, а таксама 
капітальны рамонт існуючага 
маста праз Днепр.

Таксама гарадскія ўлады 
плануюць пашырыць вуліцу 
Бялыніцкага-Бірулі і аб-
сталяваць яе дадатковымі 
паркоўкамі.

Апроч таго ў раё-
не стадыёна «Спартак» 
плануецца будаўніцтва 
адміністрацыйнага цэнтра 
«Сервалюкс».

Варта дадаць, што капітальны 
рамонт горада распачаўся фактыч-
на адразу пасля змены кіраўніка 
магілёўскага гарвыканкама. Новы 
«мэр» Уладзімір Цумараў праяўляе га-
спадарчую хватку, ініцыятыву і часам 
вызначаецца неардынарнымі цікавымі 
рашэннямі.

У пачатку красавіка дарожнікі плануюць распачаць капітальны рамонт цэнтральнай вуліцы Першамайскай. 
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В СССР потребовалось два года, 
чтобы понять, что ускорение – это 
бессмысленная трата денег в той по-
литической системе, а модернизация в 
Беларуси привела к аналогичному по-
ниманию уже через год, отмечает Ча-
лый.

Поэтому следующим этапом в мо-
дернизации будет понимание того, что 
проблемы экономике лежат не в дис-
циплине и новых станках, а в нынеш-
нем управлении страной. 

«Наша система построена таким 
образом, чтобы устранить конкурен-
цию», - сказал экономист, отметив, что 
сегодня беларуская экономика – это 
экономика ЗАО «Беларусь», где нет 
равных условий хозяйствования субъ-
ектов разных форм собственности, а 
приоритет отдается государственным 
предприятиям и компаниям.

В результате, как в той же торговле 
- столько лет боролись с торговцами, а 
теперь удивляемся, что не можем про-
давать, говорит Чалый. «То же самое в 
политике – боролись с инакомыслием 
и победили всякое мыслие», - отмечает 
эксперт.

Вместе с тем он уверен, что плачев-
ная ситуация в экономике Беларуси 
очевидна и для властей, которые бы 
хотели сохранить видимость благо-
получия, что уже становится невоз-
можно. Но и советский сценарий раз-
вития – когда ускорение перешло в 
перестройку и те, кто ее задумывал, 
потеряли контроль над ситуацией и, в 
конечном итоге, власть, также для бе-
ларуского правителя не является при-
емлемым. 

«В чем была проблема перестрой-
ки? В том, что процессы, которые были 
запущены, оказались хаотическими и, 
в конечном счете, те, кто их начал, по-
терял контроль, а затем и власть над 
данными процессами. Это совершенно 
неприемлемый сценарий для нашей 
власти. Поэтому такой вариант исклю-
чен», - говорит Сергей Чалый.

По его словам, логика историче-
ского развития ведет к тому, что за мо-
дернизацией уже назрела перестройка 
системы, но конечные политические 

условия не позволяют этому процессу 
начаться. 

«Получается, что мы как бы между 
двух миров – с одной стороны нерабо-
тающая старая во многом советская 
уникальная белорусская экономиче-
ская модель, которая уже не работает с 
2011 года, а со второй ни к чему друго-
му не пришли. Ситуация усугубляется 
еще и тем, что любые паллиативные 
меры не работают. И последние меся-

цы происходят совещания по принци-
пу «скажите мне, что делать». Потому 
что у самого вождя уже нет представ-
ления и идей», - отмечает экономист.

Однако, несмотря на то, что нынеш-
няя ситуация в беларуской экономике 
и экономическая ситуация 30-летней 
давности в СССР схожи, у Советского 
Союза не было такого финансового ис-
точника, каковым является для Бела-
руси Россия.

Можно сказать, что это уже отдель-
ная отрасль нашей экономики – вы-
бивание средств из России, говорит 
экономист, обращая внимание на изме-
нение отношения беларуских властей к 
интеграционным процессам с сосед-
ней страной. «Вспомните про процесс 
ратификации Таможенного союза, где 
Россия чуть ли руки не выкручивала, 
газовая война, «крестные батьки», и 
вся эта ерунда. А теперь внезапно ока-
залось, что Беларусь является чуть ли 
не мотором этой экономической инте-

грации», - отмечает Чалый.
По его утверждению, беларуские 

власти поняли, что необходимо на по-
ток поставить индустрию получения 
преференций со стороны России - бла-
гоприятные условий торговли с ней, 
доступ к ее рынку и единые условия 
торговли энергетическими товарами 
по внутренним ценам, а не как в меж-
дународной торговле. «Превратить 
это из сферы, где все достигается пу-
тем индивидуальных договоренностей 
правителей в систему отношений, ког-
да она не зависит от необходимости 
встречаться. И наши неожиданно об-
наружили, что эта система работает, 
что после подписания документов по 
Единому экономическому простран-
ству любые попытки что-то ограни-
чить со стороны России не проходили 
– молочной войны нет, газовой войны 
нет. То есть, все эти вещи прекрати-
лись, и это в наших интересах», - гово-
рит независимый экономист.

Вместе с тем даже эта система не 
обеспечит беларуской власти сохране-
ния статус-кво, уверен Сергей Чалый. 
«Для того, чтобы сохранить статус-кво 
необходимо получать ежегодно 4-4,5 
млрд долларов. Даже если мы получим 
максимум того, что мы хотим – отме-
ны экспортных пошлин на нефтепро-
дукты, произведенные из российской 
нефти и отправленные на экспорт, а не 
в Россию, это в лучшем случае около 3 
млрд долларов. Т.е. все равно не закры-
вает эту дырку. Речь идет о том, что 
система, которая выстроена, способна 
жить только при постоянном увеличе-
нии внешнего долга. Это неустойчивая 
система - все время придется ходить и 
побираться. Но рано или поздно пере-
станут давать», - говорит экономист, 
полагая, что в середине года белару-
ские власти начнут просить у России 
новый кредит.

«Эту систему можно только искус-
ственно «костылями» такими держать, 
и если подпорки не окажется в нуж-
ный момент – процесс приобретет  не-
контролируемый характер. Примерно 
так, как это случилось в 2011 году», - 
отмечает Сергей Чалый.

БЕЛАРУСКАя МОДЕРНИзАЦИя яВЛяЕТСя АНАЛОГОМ СОВЕТСКОГО 

УСКОРЕНИя, СчИТАЕТ ЭКОНОМИСТ СЕРГЕЙ чАЛЫЙ

Беларуская модернизация, как и советское ускорение социально-экономического развития, свидетельствует о том, 
что проблемы экономики упираются в политическую систему, заявил в Могилеве 14 февраля на обучающем семина-
ре для претендентов на депутатские мандаты независимый экономист Сергей Чалый.

Нагадаем, інцыдэнт, які вымусіў Хамратава патрабаваць 
прыцягнення да адміністрацыйнай адказнасці міліцыянера, 
ваеннаслужачага часці ўнутраных войскаў № 5523 Аляк-
сандра Несцярэнкі, адбыўся 9 мая 2013 года ў Магілёве ў 
лесапарку каля Палаца гімнастыкі. Як сцвярджае ісцец, ён 
разам з сябрам Аляксандрам Аўдзеевым купіў на разліў 
літр хлебнага квасу за 9 тыс. рублёў. Напой быў наліты ў 
пластыкавую бутэльку без этыкетак. Па дарозе дамоў яны 
спыніліся ў лесапарку, каб выпіць квасу. Патрульны нарад 
міліцыі, які праходзіў міма, вырашыў, што побач з маладымі 
людзьмі стаіць бутэлька піва, і Аляксандр Несцярэнка выліў 
змесціва, каб "не дапусціць ужывання піва непаўналетнімі". 
Хамратаў звярнуўся да кіраўніцтва Ленінскага РАУС з 
просьбай прыцягнуць Несцярэнку да адміністрацыйнай 
адказнасці за знішчэнне яго маёмасці.

У чэрвені 2013 года намеснік начальніка Ленінскага 
РАУС Аляксандр Патарэнка справу аб адміністрацыйным 
правапарушэнні спыніў, не ўбачыўшы ў ёй саставу парушэн-
ня заканадаўства. Пасля гэтага Хамратаў звярнуўся ў праку-
ратуру Ленінскага раёна, якая адмяніла рашэнне Патарэнкі і 
накіравала справу ў РАУС на новы разгляд. Аднак 30 снежня 
2013 года Аляксандр Патарэнка вынес рашэнне, аналагічнае 
першаму.

Хамратаў абскардзіў пастанову Патарэнкі ў судзе, ад-
значаючы, што ён не быў запрошаны на разгляд справы 
Несцярэнкі ў міліцыю, як гэтага патрабавала пракурату-
ра, і таму не мог у поўнай меры прадставіць сваю пазіцыю. 
Таксама ісцец сцвярджаў, што пры апытанні па справе, якое 
праводзіў яго ўчастковы інспектар міліцыі, яму не былі 
растлумачаны правы. 

У сваю чаргу прадстаўнік Ленінскага РАУС Ан-
дрэй Мажанкоў заявіў, што ў пратаколе апытання 
стаіць подпіс Хамратава, а яго прысутнасць пры раз-
глядзе адміністрацыйнай справы Несцярэнкі, згодна з 
заканадаўствам, не была абавязковай. Мажанкоў сцвярджаў, 
што пастанова аб спыненні справы Несцярэнкі было выне-
сена кіраўніцтвам РАУС на законных падставах, паколькі 
Хамратаў не змог даказаць, што была знішчана яго маё-
масць.

Паводле Хамратава, ён прад'яўляў чэк аб куплі квасу, а 
таксама былі сведкі знішчэння яго напою міліцыянерам.

Суддзя Алена Волкава пакінула без задавальнення 
скаргу Хамратава, згадзіўшыся з меркаваннем кіраўніцтва 
Ленінскага РАУС па гэтай справе.

Раней у Ленінскім судзе Магілёва ў рамках грамадзян-
скага заканадаўства быў разгледжаны іск Хамратава да 

Несцярэнкі. Ісцец патрабаваў спагнаць з адказчыка 4,5 
тыс. рублёў за разліты квас. 23 кастрычніка 2013 года суд-
дзя Ленінскага суда Валянціна Лапаціна, а 5 лютага калегія 
Магілёўскага аблсуда прызналі правамернымі дзеянні 
міліцыянера. Патрабаванне Хамратава аб кампенсаванні 
ўрону і аб указанні Несцярэнку на недапушчальнасць пару-
шэння экалагічнага заканадаўства не было задаволена.

"Калі б суддзёй Волкавай было вынесена іншае рашэн-
не, то яно б супярэчыла рашэнню намесніка старшыні 
Ленінскага суда Лапацінай, якая з’яўляецца для Волкавай 
начальніцай. Таму вынік тут быў прадказальны", — заявіў 
Хамратаў, адзначыўшы, што мае намер абскардзіць рашэнне 
суда першай інстанцыі ў абласным судзе.

Адзначым, што падчас восеньскіх пасяджэнняў у 
Ленінскім раённым судзе Магілёва бок адказчыкаў, які 
прадстаўляў таксама юрыст часці № 5523 Сяргей Шабур-
ка, прасіў далучыць да матэрыялаў справы выяву бутэлькі 
з этыкеткай піва "Абалонь". Паводле яго сцвярджэння, 
менавіта такая бутэлька стаяла 9 мая каля Хамратава з 
Аўдзеевым. Яе і пхнуў нагой Несцярэнка з мэтай выліць з 
яе піва, каб "яго не выпілі дзеці". Суддзя Валянціна Лапаціна 
адразу далучыла фотаздымак да справы.

У той жа час сёння яна шматразова адхіляла хадайніцтвы 
Хамратава аб далучэнні да справы бутэлькі, якая, павод-
ле яго слоў, з'яўлялася аналагічнай той, з якой Несцярэн-
ка дэманстратыўна выліў квас. Такія паводзіны суддзі 
прымусілі ісца заявіць ёй адвод. Чатыры разы суддзя 
адхіляла гэта патрабаванне. Урэшце, пасля заявы пра адвод 
у пяты раз, суддзя пагадзілася далучыць да справы фотаз-
дымак прынесенай Хамратавым бутэлькі.

У выніку разгляду справы суд прыйшоў да высно-
вы, што Хамратаў не змог даказаць, што ён наогул купляў 
квас, у знішчэнні якога ён абвінавачвае Несцярэнку. "Ісцец 
звярнуўся з іскам аб спагнанні матэрыяльнай шкоды, спа-
сылаючыся на тое, што яму дзеяннямі Несцярэнкі нанесе-
ны матэрыяльны ўрон у памеры паловы кошту набытага 
квасу. Разам з тым ісцом не былі прадстаўлены доказы на-
огул куплі гэтага квасу. Прадстаўлены сертыфікат бутэлькі, 
касавая стужка ніколькі не пацвярджае набыццё квасу", — 
заявіла Лапаціна пасля вынясення рашэння.

Таксама засталося без задавальнення патрабаванне 
Хамратава вынесці прыватную пастанову адказчыкам да-
тычна парушэння экалагічнай бяспекі з-за выкінутай Не-
сцярэнкам бутэлькі ў лесапарку. Суддзя Лапаціна сказала, 
што вынясенне прыватнай пастановы ў адрас адказчыкаў 
з'яўляецца не абавязкам, а правам суда.

МАГіЛяўчАНіН НЕ ПАКіДАЕ СПРОБ ПАКАРАЦь МіЛіЦЫяНЕРА зА 

РАзЛіТЫ НАПОЙ

Ленінскі суд Магілёва 12 лютага адмовіў у задавальненні 
скаргі мясцовага жыхара Аляксандра Хамратава, які 
патрабаваў прыцягнуць да адміністрацыйнай адказнасці 
міліцыянера за знішчэнне яго напою. Раней у рамках гра-
мадзянскага працэсу два суды адмовілі ісцу ў патрабаванні 
спагнать з супрацоўніка міліцыі 4,5 тысяч рублёў за 
разліты квас.


